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Društva kriminalistov

Slovenije

Mogoče se bo bralo nekoliko nenavadno, ampak ob dvajseti obletnici Društva
kriminalistov Slovenije bi najprej čestital tistim članicam in članom društva, ki so uspeli
ohraniti status in delovanje društva do danes. Kot člana ustanovnega odbora društva
in kot prvega predsednika mi je v izjemno veselje, da društvo deluje še dandanes in
da imamo priložnost obeležiti njegovo dvajseto obletnico.

DKS ni društvo »običajnega tipa«, je društvo »sui generis«, ki je bilo že ob ustanovitvi 5.
junija 2003 na Bledu med »Scilo in Karibdo« kritik, da se želi kriminalistični del policije
osamosvojiti in da želi poseben status znotraj ali celo izven policije. Na svoji poti je
društvo in njegove člane, predvsem tiste, ki so si »drznili« svoja strokovna stališča
predstaviti tudi v javnosti grobo premetavalo med različnimi interesi, katerim je
neredkokdaj botrovala tudi aktualna politika. Bili so vzponi in padci in prav zato je
pomembno, da je društvo preživelo, da še »diha«.

Zavzemanje za širitev strokovnih znanj, učinkovita izmenjava izkušenj z drugimi
policijskimi enotami, krepitev občutka kriminalistični stroki, zavzemanje ugleda
kriminalistov v družbi in še posebej spoštovanje etičnih in moralnih norm
kriminalistov ter spoštovanje človekovih pravic in svoboščin, so cilji društva, ki so v
tem relativnem kratkem obdobju prav tako doživljali svoje vzpone in padce. Ne zgolj
zaradi vplivov od zunaj, ampak pogostokrat tudi zaradi nas samih, zaradi pomanjkanja
spoštovanja stroke znotraj policije in pomanjkanja spoštovanja kriminalistike kot
znanosti. 

Naj ob koncu kratkega zapisa čestitam tudi vsem ustanovnim članom društva s
spominom tudi na tiste ki niso več med nami, so pa zaslužni!

Društvu kriminalistov Slovenije, njenim članicam in članom želim vse dobro na njihovi
nadaljnji poti, predvsem pa veliko poguma in modrosti! 

Dr. Aleksander Jevšek

Društvo kriminalistov Slovenije

Spoštovani! 

V obdobju pred 20. leti se je slovenska policija pogosto spreminjala in iskala
optimalno organizacijsko rešitev. Znotraj teh procesov pa se je za svoje mesto,
položaj in status borila – prizadevala tudi Kriminalistična služba, oziroma kasneje
Kriminalistična policija. To je bilo obdobje velike povezanosti in zanosa med
kriminalisti in drugimi uslužbenci, ki so se ukvarjali s področjem preiskovanja in
preprečevanja kriminalitete. Prav tako pa tudi obdobje velikih (kadrovskih)
pretresov v službi. Mislim, da so ravno te okoliščine botrovale ideji za ustanovitev
društva kriminalistov Slovenije po vzoru drugih evropskih držav.

Osebno sem bil zelo vesel povabila dr. Antona Dvorška, da se vključim v delovno
skupino, kjer bosta sodelovala še Aleksander Jevšek in Anton Olaj in kjer naj bi
pripravili vse potrebno za ustanovitev društva. Po drugi strani pa sem ravno v tem
obdobju delal na področju organizacije delovanja kriminalistične službe – policije
in s tem predstavljal tudi povezavo s samimvodstvom službe in kriminalistične
stroke.

Spominjam se, da je bila takrat osnovna ideja, da v okviru društva poskrbimo za
dvig strokovnega dela, ugled in razvijanje kriminalistične stroke, predstavitev
našega dela v širši strokovni in laični javnosti, po potrebi pa tudi po kritičnem
odzivu na negativne pojave s tega področja. Prav tako pa da s svojim vplivom,
znanjem in angažiranostjo poskrbimo za pravo umeščenost kriminalistične stroke
v sistem slovenske policije, sam status in status vseh kriminalistov in drugih članov
društva, zaposlenih v kriminalistični službi.   

Društvo kriminalistov Slovenije je delilo podobno usodo, kot vsa novo nastala
društva, po začetni zagnanosti in velikih pričakovanjih članstva, je pričela energija
upadati in se je v kasnejših obdobjih vodstvo društva bolj ali manj ukvarjalo
predvsem z organizacijsko tehničnimi zadevami. V tem obdobju sem bil izvoljen za
predsednika.  Prav tako pa sem bil v tem času prerazporejen iz kriminalistične
policije v Policijsko akademijo v Tacen. Zaradi praktično ekonomskih razlogov smo
sedež društva prenesli na Rocensko ulico 56, kjer je še sedaj. V Tacnu smo naleteli
na ugoden sprejem,  vodstvo Policijske akademije je nudilo vso materialno
tehnično in strokovno pomoč. Člani društva pa smo se s svojim znanjem in
izkušnjami uspešno vključevali v proces izobraževanja in usposabljanja v Policiji. V
tem času je bilo društvo relativno dobro poznano tudi v širši javnosti, saj so člani
društva sodelovali z različnimi organizacijami in posamezniki (prevajalci in tistimi,
ki so potrebovali ta znanja…..).

No po tem obdobju pa je se je društvo tudi nekako konsolidiralo in se  še bolj
usmerilo v vsebinsko – strokovno delo, kar je vidno še danes. 

Dvajset let delovanja Društva kriminalistov Slovenije pomeni, da v tem primeru ne
gre za muho enodnevnico, ampak za resno, vsebinsko zelo pomembno društvo. 

DR. ALEKSANDER 
JEVŠEK

ANTON VOZELJ
Društvo je potrebno še nadgraditi z vsebino in načinom delovanja, tako da bo
postalo pomembna nevladna organizacija, ki bo odločilno delovala v javnem
interesu s področja kriminalitete, ne glede na stopnjo svobode in demokracije v naši
družbi.  Za realizacijo teh ciljev pa smo »zadolženi« in odgovorni vsi člani društva.

Srečno DKS še naprej.
Anton Vozelj             



Spoštovane kriminalistke, spoštovani kriminalisti;

Enkrat kriminalist/ka, vedno kriminalist/ka – tudi zato se bom v nadaljevanju izogibal
besedi »nekdanji«. Zelo sem vesel in ponosen, da je naše Društvo kriminalistov
Slovenije (Društvo) »dočakalo« 20 let svojega obstoja, kar gre zahvala in pohvala
vsemčlanom Društva , ki so s svojim delom in vztrajnostjo pripomogli k uresničevanju
ciljev in namena Društva in sicer spodbujati in razvijati strokovnost kriminalističnega
dela ter zadostno operativno neodvisnost pri izvajanju nalog, skrbeti za širitev
varnostne kulture in povezanost kriminalistov ter drugih, ki se ukvarjajo z
omejevanjem kriminalitete. Posebej bi rad izrazil spoštovanjem do vseh ustanovnih
članov Društva, ki so kljub takrat ne najbolj naklonjenim pogledom in okoliščinam
vztrajali in uresničili dolgoletne želje nas vseh kriminalistov in kriminalistk.

V življenju igramo veliko vlog – doma, v službi, med prijatelji…., pri tem pa je seveda
zelo pomembno, da se v vsaki izmed le-teh dobro počutimo, smo uspešni, da nas
izpopolnjuje, osrečuje, omogoča osebnostno rast, seveda pa je vse to prav tako
pomembno za ljudi, ki živijo, delajo in ustvarjajo z nami. 

Seveda tu pomembno mesto zaseda vloga v poklicnem življenju. Odločitev, kaj bomo
delali in ustvarjali v tej vlogi, je vsekakor ena izmed najpomembnejših. Po osebnem
dojemanju, je bila moja osebna odločitev, da postanem in ostanem kriminalist,
pravilna, kot večini kriminalistom pa je poklicna pot postala moj način življenja, ki me
je vsekakor zelo dopolnjeval.

Posebno mesto v mojem življenju vsekakor najde tudi moje članstvo v Društvu
kriminalistov Slovenije, kamor sem se včlanil že zelo zgodaj. Odlično vzdušje med
kolegi me je vsekakor zelo motiviralo pri delu, vsekakor pa so name naredila
najmočnejši vtis obdobja, ko sem bil v dveh mandatih podpredsednik cenjenemu
takratnemu predsedniku Društva Demšar Jakobu, od katerega smo se vsi veliko
naučili in sem mu zato tudihvaležen. Posebej pa sem ponosen in počaščen, da sem
imel možnost inpriložnost v enem mandatu Društvo skupaj s sodelavci tudi voditi.

Večji del obdobja, ko sem vodil Društvo, je zaznamovalo obdobje Covid-19 ter
omejitev, ki so bile v tem obdobju velike. Vsekakor je to tudi negativno vplivalo na v
začetku zastavljene ambiciozne načrte razvoja in dela Društva. Kljub temu pa smo,
upoštevajoč omejitve, izvedli veliko aktivnosti in sicer smo vsako leto pripravili in
podpisali sporazum o sodelovanju s policijo, vsaj 2 x letno smo imel sejo Upravnega
odbora, 1 x letno skupščino društva, organizirali smo dva strokovna posveta in sicer
na temi spremembe Zakona o kazenskem postopku in tematika »kriptovalute«,
organizirali dve strokovni ekskurziji na PP Kamnik in PP Ravne na Koroškem ter v
nadaljevanju druženje – pohod na Veliko planino in Uršljo goro. Dejavni smo bili tudi
na mednarodnem področju in rezultat teh aktivnosti je bil podpis sporazuma o
sodelovanju s Strukovno udrugo kriminalista Republike Hrvaške

Posebej bi rad izpostavil tudi večkrat(no) razhajanje v pogledih strokovne narave na
delo kriminalistične policije s tedanjim vodstvom policije in ministrstva za notranje
zadeve. 

Spoštovane kriminalistke, spoštovani kriminalisti, sedanji(e) in nekdanji(e)!

Ko sem prevzel delo predsednika DKS, sem v svojem uvodnem nagovoru izpostavil,
da moramo popularizirati delo društva, ga osvežiti in približati sedanjim in
nekdanjim kriminalistkam in kriminalistom - da začutijo, da je to njihovo društvo. Ob
naših takratnih željah in ciljih lahko danes ob tej častitljivi obletnici preverimo, kaj
nam je uspelo: stalno smo se odzivali v medijih z javnimi izjavami, javnimi nastopi
predsednika DKS in mnogimi članki v medijih o pomembnosti kriminalistične policije
za normalno delovanje družbe kot celote; organizirali smo mnoge okrogle mize in
posvete, npr. o Zakonu o odvzemu nezakonitega premoženja, obeh policijskih
zakonih (naša stališča sem predstavil tudi pred parlamentarnim odborom za
notranjo politiko), posvet o problematiki nezakonitih dokazov, posvet o (ne)zakoniti
hišni preiskavi pri odvetnikih…, pri katerih so sodelovali najbolj eminentni pravniki iz
pravosodja, pravnih fakultet in Fakultete za varnostne vede. Strokovno in
profesionalno delo kriminalistov sem osebno podpiral tudi v mnogih radijskih in TV
oddajah; gostili smo takratno predsednico Vlade RS mag. Alenko Bratušek in
predsednika Gospodarske zbornice Slovenije Sama Hribarja Miliča; organizirali smo
strokovne ekskurzije (Luka Koper, Letališče Ljubljana..). Bili pa smo neuspešni pri
finančnem ovrednotenju dela kriminalistov, kar je gotovo eden od izzivov za
prihodnost. Članstvo v društvu se je povečevalo, vendar še do danes ne dosega
ustreznega števila, da bi bilo vsaj 80 % aktivnih kriminalistov tudi članov DKS.

Jakob Demšar
Predsednik DKS od 2010 do 2018

Spoštovane članice in člani Društva kriminalistov Slovenije,

letos je za Društvo kriminalistov Slovenije posebno leto, saj obeležujemo
dvajseto obletnico našega obstoja. Zaradi skupnih strokovnih, razvojnih,
delovnopravnih in statusnih interesov smo leta 2003 ustanovili Društvo
kriminalistov Slovenije. Pomembno je, da je to društvo »naše društvo«, ki nas
združuje, pooseblja in v katerem se sliši mnenje in beseda vsakega člana.

Poklic kriminalista, ki je časten in zelo pomemben poklic v naši družbi, je hkrati
tudi poslanstvo in način življenja.Izpostavljeni smo različnim vplivom, na katere
moramo biti imuni, tako v okolju v katerem živimo kot tudi na delovnem mestu.
Biti moramo trdni, zvesti moralnim vrednotam, predvsem pa strokovnosti,
zakonitosti in kar je najbolj pomembno, neodvisnosti.

Poslanstvo vseh nas je, da poskušamo prispevati k razvoju ter prepoznavnosti
našega društva, da smo v njem aktivni z namenom uresničevanja osnovnega
namena in ciljev, predvsem zavzemanja za širitev strokovnih znanj, učinkovito
izmenjavo izkušenj z drugimi policijskimi enotami, zunanjimi nadzornimi
institucijami, lokalno skupnostjo, nevladnimi organizacijami in ostalimi
predstavniki javnosti. Pomembno je, da krepimo občutek pripadnosti
kriminalistični policiji in se zavzemamo za krepitev ugleda kriminalistov v družbi.

Ciljev, ki smo si jih zastavili, je ogromno, pomembno pa je, da le-te vsi skupaj
udejanjimo, da bo društvo prepoznavno in učinkovito.   

Zahvalil bi se rad vsem članicam in članom Društva kriminalistov Slovenije, ki s
svojimi idejami, znanjem in predanostjo prispevate k ugledu našega društva.

Predsednik Društva kriminalistov Slovenije
Damjan Apollonio

Predvsem zaradi tega smo po izčrpanju drugih možnosti večkrat o svojih strokovnih
pogledih obvestili javnost, predvsem v primerih političnega vprašanja utemeljenosti
obstoja Nacionalnega preiskovalnega urada, nenehnih napadov na lik in delo
posameznih kriminalistov, predvsem pa smo jasno izrazili dvom v strokovnost in
zakonitost izvedbe revizije nekaterih zaključenih postopkov, ki jih je vodil Nacionalni
preiskovalni urad – posledice so bile pričakovane.

Verjamem in zaupam, da bodo generacije, ki prihajajo za nami, nadgrajevale in
plemenitile dosedanje delo Društva in bo Društvo še dolgo izpolnjevalo svoje
»poslanstvo«. Hvala vsem sodelavcem in sodelavkam, članom društva in hvala naši
neumorni dolgoletni članici Upravnega odbora Andreji Pečoler, ki je dolga leta z
neumorno energije dajala pomemben pečat našemu Društvu

Slavko Koroš
Podpredsednik DKS

SLAVKO KOROŠ
PODPREDSEDNIK DKS

DAMJAN APOLLONIO
PREDSEDNIK DKS

JAKOB DEMŠAR
PREDSEDNIK DKS OD 2010 DO 2018


